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PROTOKÓŁ nr XI/2019 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 5 września 2019 r. w godzinach 15:30 – 17:00 

w sali nr 26 Urzędu Miasta w Suwałkach ul. Mickiewicza 1. 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Radni obecni: 

     1. Bogdan Bezdziecki 

     2. Sylwester Cimochowski 

     3.Tadeusz Czerwiecki 

     4. Zbigniew Roman De-Mezer 

     5. Anna Maria Gawlińska 

     6. Krystyna Gwiazdowska 

     7. Jacek Juszkiewicz  

     8. Mariola Brygida Karpińska 

     9. Kamil Klimek 

    10. Zdzisław Koncewicz 

    11. Karol Korneluk 

    12. Stanisław Kulikowsk 

    13. Kamil Lauryn    

    14. Jacek Niedźwiedzki 

    15. Adam Ołowniuk  

    16. Wojciech Pająk 

    17. Zdzisław Przełomiec 

    18. Jacek Roszkowski 

    19. Anna Ruszewska   

    20. Jarosław Schabieński 

    21. Sławomir Sieczkowski 

    22. Marek Lech Zborowski-Weychman 

Radni nieobecni: 

      1. Andrzej Turowski 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Sekretarz Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi                 

i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2-5 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XI sesję Rady Miejskiej w Suwałkach i poinformował, że 

dzisiejsza sesja Rady Miejskiej w Suwałkach została zwołana na wniosek Prezydenta Miasta 

Suwałk w oparciu o art. 20 ust. 3 Ustawy o Samorządzie gminnym;. po czym powitał przybyłych 

na obrady: Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek – Zastępcę 

Prezydenta Miasta, Łukasza Kurzynę – Zastępcę Prezydenta Miasta,   przedstawicieli instytucji 

rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli związków zawodowych, 

dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek organizacyjnych, sołtysów, 

przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radców prawnych, naczelników i kierowników 

wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów, radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach oraz przedstawicieli Młodzieżowej Rady Miasta w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 22 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Zdzisław Przełomiec zaproponował, aby w związku ze śmiercią ś.p. Lucyny Janiszewskiej oraz 

ś.p. Stanisława Kochańskiego uczcić ich pamięć minutą ciszy. Poprosił wszystkich obecnych              

o powstanie. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że rok 2019 jest rokiem wyjątkowym dla Miasta Suwałk. 

100 rocznica Odzyskania Niepodległości przez ziemię suwalską zaangażowała suwalski 

samorząd w organizację szeregu wydarzeń kulturalnych i społecznych. 

Jednym z elementów upamiętnienia 24 sierpnia 2019 r. – jako dnia obchodów stulecia 

wyzwolenia Suwałk było wydanie okolicznościowego medalu. 

Zaprosił Prezydenta Miasta Suwał Czesława Renkiewicza i poprosił o wręczenie medali radnym. 

Po uroczystości wręczenia medali  przystąpiono do realizacji porządku obrad. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że porządek obrad został radnym podany przy 

zawiadomieniu o zwołaniu sesji. Poinformował, że w dniu dzisiejszym Prezydent Miasta 

Suwałk zwrócił się z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego punktu         

w brzmieniu „Informacja Prezydenta Miasta Suwałk o wydarzeniu  z dnia 4 września 2019 r. 

związanego z zanieczyszczeniem rzeki Czarna Hańcza ściekami komunalnymi”. Zaproponował 

umieszczenie tego punktu jako punkt 5 porządku obrad. 

Wniosek Prezydenta Miasta stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Więcej wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że zgodnie z art. 20 ust. 1a ustawy o samorządzie gminnym 

Rada gminy może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu rady, tj. 12 głosów za wnioskiem. 
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Przystąpiono do glosowania nad przyjęciem wniosku Prezydenta Miasta Suwałk.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za”22 głosy, „przeciw”0 głosów, „wstrzymał się”          

0 głosów ) wniosek został przyjęty.  

 

Radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek obrad:. 

1.  Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

2.  Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr X/2019 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 lipca 2019   

    roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej   

    w Suwałkach od dnia 29 lipca 2019 roku.   

5. Informacja Prezydenta Miasta Suwałk o wydarzeniu z dnia 4 września 2019 r.  

     związanego z zanieczyszczeniem rzeki Czarna Hańcza ściekami komunalnymi. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie określenia zasad  

     rozliczania i obniżania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  

    nauczycielom, w tym zajmującym stanowiska kierownicze oraz tygodniowego  

    obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli. 

 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla  

     nauczycieli ze środków specjalnego funduszu nagród. 

 

 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przyjęcia Regulaminu wynagradzania  

      nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek oświatowych, prowadzonych przez Miasto  

      Suwałki.  

 

 8.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2019 rok. 

 

 9.  Wnioski i oświadczenia radnych 

 

10. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr X/2019 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 lipca                

2019 roku.     

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z X sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni 

mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu poprzedzającym 

sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 4 września 2019 r. 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr X/2019 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej              

w Suwałkach od dnia  29 lipca 2019 roku.   
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 Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.  

     

Radni nie zgłosili uwag i pytań. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                             

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  29 lipca 2019 roku została  przyjęta.  

Ad pkt. 5 

Informacja Prezydenta Miasta Suwałk o wydarzeniu z dnia 4 września 2019 roku 

związanego  z zanieczyszczeniem rzeki Czarna Hańcza ściekami komunalnymi. 

 

Czesław Renkiewicz  szczegółowo i chronologicznie omówił przyczyny zanieczyszczenia 

rzeki Czarna Hańcza ściekami komunalnymi w dniu 4 września 2019 r. godzinach 

popołudniowo-wieczornych. Poinformował, że na dzień dzisiejszy sytuacja została całkowicie 

opanowana. W dniu 04.09.2019 r. o godz. 1848 Straż Pożarna otrzymała zgłoszenie, z którego 

wynikało, że  z kanału burzowego w okolicach Sądu Okręgowego i Sądu Rejonowego przy       

ul. Waryńskiego do rzeki wpływa ciemna ciecz o wyczuwalnym nieprzyjemnym zapachu. Straż 

Pożarna zaalarmowała Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji; od razu na miejsce 

zdarzenia przybyli pracownicy PWiK; równocześnie powiadomione zostało Miejskie Centrum 

Zarządzania Kryzysowego, Policja, informacja skierowana została do Wojewódzkiego 

Inspektora Ochrony Środowiska i Wojewódzkiego Centrum Zarządzania Kryzysowego. Po 

kilkunastu minutach służby te stawiły się na miejscu zdarzenia; ok. godz. 19-tej przybył 

Prezydent Miasta. Podkreślił, że jest to rzecz zdumiewająca, gdyż kanałem kanalizacji 

burzowej, deszczowej do rzeki powinny wpływać wody opadowe a nie ścieki sanitarne. 

Wiadomym było, że  firma, która została wyłoniona w przetargu na przeprowadzenie renowacji 

kanalizacji sanitarnej przeprowadza modernizację tej sieci; żeby wykonać remont kanalizacji 

sanitarnej na określonym odcinku trzeba wyłączyć ją z eksploatacji. Zrobiono na kanalizacji 

deszczowej–co było niedopuszczalne – bufor, którym ścieki sanitarne  były przepompowywane 

do kanalizacji burzowej. Tzw. „korek” uległ zniszczeniu a wpompowane do kanału 

deszczowego ścieki przedostały się do rzeki Czarna Hańcza. Poinformował, że firma ta 

prowadziła prace niezgodnie z harmonogramem,  nie powinno jej być na placu budowy. Prace 

te miały być rozpoczęte dopiero 9 września 2019 r. Wykonawca nie zgłosił do zamawiającego, 

czyli PWiK  oraz do inspektora nadzoru  faktu rozpoczęcia przeprowadzenia robót. Stwierdził, 

że jest to niedopuszczalne, aby do tych celów wykorzystywać kanał deszczowy a zgromadzenie 

tam ścieków sanitarnych doprowadziło do tej sytuacji. Wstrzymane zostało 

przepompowywanie tych ścieków, zakorkowano wylot do Czarnej Hańczy; do godz.  340  nad 

ranem wypompowywano z tego odcinka kanalizacji deszczowej resztki ścieków, które się tam 

pozostały i beczkowozami wywieziono na teren oczyszczalni. Prawdopodobnie w związku           

z wyciekiem do Czarnej Hańczy mogło trafić od 150 m3 do 180 m3 ścieków sanitarnych 
Wykonawca -zewnętrzna firma Instbud -bierze pełną odpowiedzialność za zaistniała sytuację; 

pokryje wszystkie koszty skutków zaistniałej sytuacji. W chwili obecnej trwają procedury 

dotyczące ustalenia stopnia skażenia wód Czarnej Hańczy, wiadomo, że nie zanotowano 

przypadków śniętych ryb, ale wykluczyć tego nie można. W dniu dzisiejszym o godz. 800  

zwołany został Miejski Zespół Zarządzania Kryzysowego. Wojewódzki Inspektorat Ochrony 

Środowiska oraz pracownicy Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji pobrali na kilku 

odcinkach rzeki próbki wody do badania. O zdarzeniu został powiadomiony Dyrektor 
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Wigierskiego Parku Narodowego. Będzie prowadzone dochodzenie przez właściwe organy; 

Poinformował, że na bieżąco będą przekazywane informacje dot. tego zdarzenia. 

 

Radni nie zgłosili uwag i pytań. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja Prezydenta Miasta Suwałk o wydarzeniu z dnia 

4 września 2019 roku związanego  z zanieczyszczeniem rzeki Czarna Hańcza ściekami 

komunalnymi została przyjęta.  

Ad pkt. 6 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie określenia zasad 

rozliczania i obniżania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, w tym zajmującym stanowiska kierownicze oraz tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  - załącznik 

nr 9 do protokołu. 

Anna Ruszewska - Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania  przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 10 do protokołu 

Tadeusz Czerwiecki – Wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 11 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie zanotowano. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 22 głosy, „przeciw”0 głosów, „wstrzymał się”0 ) 

przyjęta została  

Uchwała Nr XI/ 148/ 2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 5 września 2019 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania i obniżania 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, w tym zajmującym 

stanowiska kierownicze oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

niektórych nauczycieli 

                                              - stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  kryteriów i trybu przyznawania nagród dla 

nauczycieli ze środków specjalnego funduszu nagród. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  - załącznik 

nr 14 do protokołu. 

Anna Ruszewska - Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania  przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 15 do protokołu 

Tadeusz Czerwiecki – Wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 16 do protokołu. 
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Mariola Karpińska zwróciła się z prośbą o zwrócenie szczególnej uwagi na przyznawane 

nagród dla dyrektorów, którzy zauważają bardzo ciężką, efektywną pracę nauczycieli. Wysokie 

wyniki nauczania są do sprawdzenia w każdej chwili na stronach Centralnej Komisji 

Egzaminacyjnej, czy Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej w Łomży i to właśnie osiągnięcia      

w pracy pedagogicznej powinny być priorytetowym kryterium przy składaniu wniosku                 

o nagrodę. Nadmieniła, że w Suwałkach są cztery szkoły zawodowe, które realizują ogromny 

projekt „Suwalskie Centra Kompetencji Zawodowych”. Poprosiła o szczególne zwrócenie 

uwagi na dodatkową, bardzo trudną i ważną, którą wykonują dyrektorzy i nauczyciele tych 

szkół. 

Sławomir Sieczkowski stwierdził, że przedstawione dwa projektu uchwał wkomponowały się 

w  odpowiedź na zgłoszoną interpelację w lipcu 2019 r. Podziękował za sprawne przygotowanie 

zmian tych regulaminów i zwrócił się z prośbą o równie sprawne wprowadzenie w życie tych 

przepisów. Wyraził nadzieję, że już w tym semestrze w oparciu o rzetelne ustalone efekty pracy 

nauczycieli dyrektorzy doprowadzili do znacznego zróżnicowania dodatków, przede 

wszystkim motywacyjnych; różnice te nie powinny sięgać kilkudziesięciu złotych a kilkuset zł. 

Nauczyciel powinien być tak zmotywowany do swojej pracy, aby nie musiał szukać 

dodatkowych zajęć w innych szkołach. Zacytował fragment odpowiedzi na swoją interpelację 

i podkreślił ogromną rolę dyrektorów, ich wkład w dobór kadr, ich autonomię; aby tak 

zarządzać kadrami aby były one zmotywowane i wolne od nie merytorycznych pytań. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że temat dodatków motywacyjnych był zbadany                     

i przedstawiony na Kolegium Prezydenta; należy stwierdzić, że praktyki stosowane przez 

poszczególnych dyrektorów placówek oświatowych są różne. Część dyrektorów znacznie 

różnicuje wysokość dodatków motywacyjnych. Dane te są dostępne. Poinformował, że na 1200 

uprawnionych  nauczycieli tylko 111 nauczycieli nie otrzymało dodatku funkcyjnego.                

788 nauczycieli otrzymało dodatki motywacyjne w wysokości od 1 zł.- do 100 zł.-, 165                  

w granicach od 101 zł.- do 200 zł.-, 19 w granicach od 201 zł.- do 300 zł.-, 7 w granicach od 

301 zł.- do 400 zł.-, 12 w granicach od 401 zł.- do 500 zł.- Dodał że dodatki motywacyjne 

wymagają głębszej analizy i rozpatrywane będą przez powołany Zespół ds. analizy wyników 

egzaminów zewnętrznych. 

Więcej głosów w dyskusji nie zanotowano. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 22 głosy, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymał się” 0 

głosów ) przyjęta została  

Uchwała Nr XI/149 /2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 5 września 2019 r. 

w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli ze środków 

specjalnego funduszu nagród 

                                                -   stanowi załącznik nr 18 do protokołu 
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Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania 

nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek oświatowych, prowadzonych przez Miasto 

Suwałki.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  - załącznik 

nr 19 do protokołu. 

Anna Ruszewska - Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania  przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 20 do protokołu 

Tadeusz Czerwiecki – Wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Jarosław Schabienski stwierdził, że dodatki za wychowawstwo nauczycieli przedszkoli 

zostały już uregulowane przepisami prawa i nie jest to  tylko dobra wola samorządu. Podkreślił, 

że należy przyjrzeć się ile dodatek motywacyjny wynosi na jeden etat kalkulacyjny; gdyby 

dodatek ten podniesiony został do 5% to wynosił by ok. 200 zł.-. na etat kalkulacyjny; jest to 

kwota niewielka, ale może być motywująca. Dodatek motywacyjny powinien być 

zróżnicowany, ale trzeba mieć kwotę do  różnicowania. Podniesienie dodatku motywacyjnego 

do 5% jest w pełni uzasadnione; poinformował, że radni Klubu „Prawo i Sprawiedliwość” złożą 

projekt uchwały w sprawie podniesienia dodatku motywacyjnego w wysokości 5% 

wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela mianowanego z wyższym wykształceniem 

magisterskim i z przygotowaniem pedagogicznym miesięcznie – na jeden etat kalkulacyjny 

nauczyciela, w tym pełniącego inne niż dyrektor stanowisko kierownicze. 

Mariola Brygida Karpińska podkreśliła, że stanowisko w sprawie trwającego protestu 

nauczycieli podjęte przez Radę Miejską w marcu 2019 r. było wspierające strajkujących 

nauczycieli. Stwierdziła, że podwyższenie dodatku za wychowawstwo do 300 zł,- jest to 

zasługa rządu Prawa i Sprawiedliwości;  samorząd powinien poszuka oszczędności w budżecie 

miasta, który przeznaczony był by na podwyżki wynagrodzeń  nauczycieli. 

Czesław Renkiewicz powiedział, że jest za podwyżkami dla nauczycieli. Zadał pytanie skąd 

na to wziąć pieniądze skoro subwencje oświatowe są bardzo niskie. Poinformował, że na koniec 

sierpnia br. wydatki bieżące na oświatę wyniosły 156.900 mln zł.- W porównaniu do przyznanej 

subwencji i dotacji brakująca kwota do wydatków bieżących to 46 mln. zł.- i jest wkład 

samorządu. Do wynagrodzenia brakuje ok. 2mln zł, a do końca roku bieżącego – to kwota ok. 

4 mln zł.- Każde podniesienie wynagrodzenia pracownika mianowanego powoduje wzrost 

dodatku motywacyjnego. 

Ewa Beata Sidorek  potwierdziła, że wszyscy wyrazili głos wsparcia do akcji jaka została 

przyjęta przez nauczycieli także w suwalskim środowisku, ale nie zgodziła się z tezą,                     

że samorząd nie wspiera tej grupy zawodowej. Miasto Suwałki jako jeden z nielicznych 

samorządów w kraju podniósł wszystkie składniki dodatków dla nauczycieli. Większość 

samorządów odniosła się tylko do dodatków za wychowawstwo. Kwota dodatku za 

wychowawstwo jest w gestii samorządu, ale została narzucona. Odniosła się do wysokości 

kwoty wypłaconej tylko na dodatki . Nadmieniła, w związku z regulacjami tylko bieżącego 

roku, w oparciu o 1107 etatów kwota  dodatków motywacyjnych na poziomie 3% do dnia              

1 września 2019 r. wynosiła ok. 1.534.000 zł.; od 1 września kwota ta ( na poziomie 3%) wynosi 
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ok. 1.682.000zł.-; dodatek motywacyjny na poziomie 4 % to kwota prawie  2.243.000 zł.- 

dodatek motywacyjny na poziomie 5 % to kwota ok. 2.800.000zł.- stwierdziła, że każdy 1% to 

kolejne 500.000 zł.-, której w budżecie miasta nie ma. Poinformowała o piśmie opiekunek 

żłobka miejskiego, które wszyscy radni otrzymali, dotyczące podwyżek wynagrodzenia; do 

końca roku prawdopodobnie pism o podobnej treści wpłynie więcej. Podkreśliła, jak ciężka                        

i wymagająca jest praca nauczyciela i opiekuna; jednocześnie poinformowała, że w trakcie 

przeprowadzane są analizy finansowe, jednak w budżecie tego roku nie ma źródła 

wygenerowania środków na ten cel. Stwierdziła, że stale przybywają zadania jednak bez  

przyznania środków finansowych; zwróciła się z prośbą o podejście do wydatków związanych 

z oświatą w sposób bardzo realny i rozważny. 

Marek L. Zborowski-Weychman stwierdził, że najważniejszą funkcją motywacji jest 

motywowanie. Nie będzie ono zależało od tego czy wszyscy nauczyciele dostaną tę samą 

wysokość dodatku, bo wówczas nie będzie to funkcja  motywacyjna; sama wysokość dodatku 

motywacyjnego powinna jak największa, ale powinien  on być dzielony według kryteriów, 

których zadaniem jest motywowanie nauczycieli. Zaapelował, aby dyrektorzy placówek 

oświatowych przyznający dodatki motywacyjne mieli świadomość motywacji wspomnianego 

dodatku i  różnicowali wysokość biorąc pod uwagę osiągnięcia i sukcesy nauczyciela. 

Sławomir Sieczkowski nadmienił, że motywacja pedagogów to nie tylko środki finansowe ale 

również warunki i środowisko pracy, w którym pracują. Życzeniem wszystkich jest, aby 

nauczyciele mieli poczucie sprawiedliwości i rzetelnej oceny swojej pracy; ci, którzy się 

angażują powinni zostać docenieni. Wyraził swoje zadowolenie, z odpowiedzi na swoją 

interpelację,  że dyrektorzy są wolni od nacisku ze strony organu prowadzącego w kwestii 

doboru i zarządzaniem kadrami. Uważa, że należy mieć większą wiedzę, aby podjąć decyzję  

w sprawie podniesieni dodatku motywacyjnego do wysokości 5% wynagrodzenia zasadniczego 

nauczyciela mianowanego z wyższym wykształceniem magisterskim i z przygotowaniem 

pedagogicznym miesięcznie – na jeden etat kalkulacyjny nauczyciela, w tym pełniącego inne 

niż dyrektor stanowisko kierownicze. Konstruując przyszłoroczny budżet należy mieć wiedzę, 

jakie są wpływy do budżetu miasta z podatku PIT; zakłada, że wartość nominalna tych 

dochodów nie spadnie, spadnie dynamika wzrostu. Spadek o 1% stawki podatkowej  to jest de 

facto spadek o 5,5% tych dochodów. Mając wiedzę  tym zakresie będzie można pochylić się 

nad zwiększeniem stawki z 4% do 5%. Nadmienił, że należałoby przedyskutować niektóre 

punkty przedmiotowego regulaminu; dotyczy to uzależnienie przyznania dodatku funkcyjnego 

od ilości oddziałów w danej szkole. Dodatkowo wprowadzony został podział widełkowy, co 

może spowodować taką sytuację, w której dyrektor placówki z 25 oddziałami otrzyma niższy 

dodatek funkcyjny niż przykładowo kierownik w SODN. Skoro jest dyskusja o funkcji 

dyrektora, o autonomii i jakie są wymagania wobec dyrektorów to należy zadbać o to, aby 

osoby te czuły, że sprawowanie tej funkcji jest opłacalne; jest  to ogromna odpowiedzialność, 

coraz większe są wymagania od dyrektorów i dlatego powinni otrzymać duże wsparcie również 

finansowe. 

Jacek Niedźwiedzki poinformował, że na temat przedmiotowych projektów uchwał 

oświatowych negocjowały dwie strony: władze Miasta i związki zawodowe. Doszły do 

konsensusu, uzgodniły pewne zadania, pewne kwoty wynagrodzeń. W chwili obecnej radni 

Klubu „Prawo i Sprawiedliwość” chcą zwiększyć o 1% wysokość dodatku motywacyjnego. 

Zarzucił radnym z tego Klubu brak większego poparcia dla strajkujących  nauczycieli. 
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Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

W wyniku głosowania  jednogłośnie ( „za” 22 głosy, „przeciw”0 głosów, wstrzymał się”  0 

głosów ) przyjęta została  

Uchwała Nr XI/ 150 /2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 5 września 2019 r. 

w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli przedszkoli, szkół                  

i placówek oświatowych, prowadzonych przez Miasto Suwałki 

                                           - stanowi załącznik nr  23 do protokołu 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie zmian w budżecie Miasta na 2019 rok. 

 

Czesław Renkiewicz   – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  wraz          

z autopoprawkami   - załącznik nr 24 do protokołu.  

Tadeusz Czerwiecki  – Wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 25 do protokołu 

 

Sławomir Sieczkowski zwrócił się z prośbą o wcześniejsze – najpóźniej w dniu obrad sesji – 

przygotowanie i doręczenie autopoprawek, co umożliwiło by  zapoznanie się i ich przeanalizowani 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za”13 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymał 

się”  9 głosów )  przyjęta została wraz z autopoprawkami 

 

Uchwała Nr XI/151/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 5 września 2019 r. 

                                  w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2019 rok 

                                                 - stanowi załącznik nr 27 do protokołu 

 

Ad pkt. 10 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

  

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z zapisami uchwały Rady Miejskiej                     

w Suwałkach nr XXIII/290/2016 w sprawie prac nad projektem uchwały budżetowej radni  

mogą  do 30 września składać wnioski do przyszłorocznego budżetu Miasta. 

 

Zdzisław Koncewicz odnosząc się do wypowiedzi radnego Jacka Niedźwiedzkiego 

poinformował, że podczas negocjacji związki zawodowe występowały o dodatek motywacyjny 

w wysokości 5%  ale po argumentacji Pani Ewy Beaty Sidorek – Zastępcy Prezydenta ustalono, 

że negocjacje  na temat zwiększenia do 5%  odbędą się w późniejszym terminie. 
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Mariola B. Karpińska poinformowała, że jako dyrektor szkoły nie miała możliwości 

zabierania stanowiska w sprawie strajku nauczycieli, a jako nauczyciel sercem i duchem jest 

zawsze z gronem pedagogicznym. 

Jacek Niedźwiedzki - ad vocem – zawrócił się z pytaniem do Pana Prezydenta, ile wyniosą 

podwyżki dla nauczycieli a ile będzie wynosiła subwencja oświatowa. Prezydent odpowiedział, 

że podwyżki to kwota 3 mln, nie jest znana wysokość subwencji a na dzień dzisiejszy                      

w budżecie miasta brakuje 1,2 mln zł na wynagrodzenia nauczycieli  do końca tego roku. 

 

Czesław Renkiewicz zaprosił do udziału w: 

- w dniu 8.09.2019 r. o godz. 1000 w uroczystości związanej z 20 rocznicą nawiązania  

    współpracy z  niemieckim miastem Waren,   

- w dniu 8/09/2019 r. w VI edycji Międzynarodowego Konkursu Kulinarnego „Sąsiedzi przy 

  stole”, 

- w dniu 14.09.2019 r. o godz. 1700  w Pikniku z ogrodami na osiedlu Północ, 

- w dniu 17.09.2019 r. o godz. 1200 pod pomnikiem Żołnierzy Września w uroczystościach  

   związanych  z 80 rocznicą agresji Związku Sowieckiego na Polskę oraz Dniem Sybiraka.  

  

Ad pkt. 11 

Zakończenie obrad XI sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że  najbliższa sesja  planowana jest na dzień 25 września                               

2019 r. w sali nr 26 Urzędu Miejskiego. 

W okresie bezpośrednio poprzedzającym najbliższą sesję planowane jest spotkanie 

przewodniczących klubów i ugrupowań Rady Miejskiej. 

Kończąc XI sesję Rady Miejskiej podziękował przybyłym za uczestnictwo w obradach                   

a radnym za aktywny udział. 

 

Na tym protokół zakończono 

 

                                                                                                      Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach      

 

                                                                                                 Zdzisław Przełomiec 
Protokół sporządziła:                                                        
Danuta Teresa Skucz 

 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


